
گردآوری تخصص و علایق، هنر و خلاقیت، مدیریت و 
مطالعه و جوشش و ذوق درونی در روابط عمومی

سرمقاله

روابط عمومی را می توان یکی از مشاغل چند بعُدی دنیای 
امروز دانست؛ بسیاری از ویژگی ها، تخصص و علایق، هنر  محمدجواد آخوندی *

و خلاقیت، مدیریت و مطالعه، جوشش و ذوق درونی و 
عوامل بی شمار دیگری باید گردهم آیند تا دستاوردهای اثربخش این فن و هنر متجلی شود. به نظر می رسد 
پیش نیاز ها، الزامات و نکات اساسی و ذیربط در روابط عمومی پویا، کارآمد و مهم است که مهمترین آنها را عنوان 

می کنم اما “نه به قصد خواندن و گذشتن” بلکه به قصد خواندن و ایستادن و به تأمل نشستن. 
* عشق و تمایلات درونی نزد فعالان روابط عمومی یک ضرورت است.

* اگر نان از آرد تولید و ساخته می شود، فن روابط عمومی از “خلاقیت و نوآوری” مایه می گیرد.
* روابط عمومی مجموعه ای است از دانش و عشق، علم و هنر، ذوق و درایت

* بکارگیری خلاقیت و نوآوری در کلیه فعالیت ها.
* توانایی بالا در زیبایی شناختی و تقویت این حس در ادراکات فردی و بروز و ظهور آن در فعالیت های سازمانی 

و فرهنگی و رسانه ای.
نقش روابط عمومی ها در سال جهش تولید باید به گونه ای باشد که با مدیریت ارتباطات یکپارچه در سطح ملی 
و بکارگیری موثر تمامی تکنیک ها و تکنولوژی های ارتباطی، موضوعات بخش را اولویت بندی و با مخاطبان 

اصلی ارتباط موثر برقرار کنند و بتوانند نقش مهمی در ایفای شعار سال داشته باشند.
و در پایان سخن، از همکاران خود در رسانه ها می خواهم که سه وظیفه اصلی خود را که شامل نقد و نظارت، 

اطلاع رسانی و تبادل آراء را سر لوحه کاری خود قرار دهند و از هیچ کوشش و تلاشی در این راه دریغ نکنند.
   *   مسئول روابط عمومی موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن

 مهمانسرای مجموعه ورزشی اکباتان آماده میزبانی
 از تیم های مختلف ورزشی

 دومین محموله کشاورزی با کانتینرهای یخچالی 
وارد کشور شد

خبر

خبر

مدیر پــروژه مجموعه ورزشــی اکباتان از 
افتتاح و بهره برداری از مجموعه مهمانسرای 
این مجموعه ورزشی خبر داد.رضا صیقلی 
در گفت و گــو با روابط عمومی موسســه 
صندوق پس انداز کارکنان راه آهن گفت: 
مجموعه فرهنگــی ورزشــی راه آهن به 
عنوان یکی از قدیمی ترین مجموعه های 
ورزشی که خاستگاه بزرگان ورزش کشور 
هم بوده اســت، دارای امکانــات رفاهی از 
جمله استادیوم ۱۲ هزار نفری، زمین چمن 

طبیعی و مصنوعی، آکادمی هاردکورت تنیس، باشگاه 
بدنسازی، زمین چندمنظوره و مهمان سرا است که در 
شهرک اکباتان قرار گرفته است. او در ادامه با اشاره به 
قدمت این مجموعه افزود: با توجه به فرسوده بودن 
تجهیزات، زمین ها و نیاز به بازسازی و بهسازی بخش 
هایی از مجموعه فرهنگی ورزشی راه آهن برنامه ریزی 
هایی انجام دادیم تــا از ظرفیت های موجود به نحو 
احسن استفاده کنیم.صیقلی در ادامه با بیان اینکه 
ســود آوری یکی از اهداف این برنامه ریزی ها بوده 
است درباره افتتاح مهمانسرا در این مجموعه بیان 
کرد: در راستای توسعه خدمات رفاهی و بهره گیری از 
ظرفیت های موجود مهمانسرای و جهت ارتقا سطح 
کیفی مهمان سرا و ارائه خدمات مطلوب تر به مهمانان، 
مجموعه ورزشی اکباتان هم از جهت بنا و هم امکانات 
بهسازی شد.مدیر پروژه ورزشگاه اکباتان با اشاره به 
این موضوع که با پایان بازسازی این مهمانسرا، ۱۰ اتاق 
با ظرفیت ۳۵ تخت، به این مجموعه ورزشی اضافه و 
آماده پذیرایی از ورزشکاران خواهد بود.صیقلی یادآور 

شد: عملیات بازسازی و بهسازی مهمان سرا از تاریخ 
اواسط اسفند سال 98 آغاز و اواسط اردیبهشت سال 
جاری ادامه داشــت.او افزود: از دیگر موارد بازسازی 
شده می توان به بهســازی کامل سیستم روشنایی، 
سیستم تاسیسات، سیستم تهویه و طراحی داخلی 
اتاق ها، رنگ آمیزی کامل مهمانسرا، نصب کفپوش 
اتاق ها، رفع عیوب سرویس بهداشتی، نصب کابینت، 
تغییرات طراحی داخلی، نقاشی دیوار ها، بهسازی 
سیستم روشنایی، بهسازی سیستم تاسیسات و لوله 
کشی، مجهز نمودن اتاق ها به تلویزیون، تعویض پتو و 
ملحفه و پرده ها و خرید تجهیزات برقی و منسوجات، 
تعویض و تعمیرات سیستم تهویه و همچنین اضافه 

شدن یک اتاق به مهمان سرا اشاره کرد. 
صیقلی در ادامه با تاکید بر این موضوع که استفاده از 
مهمان سرا برای عموم آزاد است بیان کرد: مجموعه 
ورزشــی اکباتان با امکانات و ظرفیت های کنونی 
آمادگی برگزاری هرگونه کمپ ورزشی جهت ارائه 

خدمات به تیم ها را دارد.

به گزارش روابط عمومی موسسه صندوق 
پس انداز کارکنان راه آهن، دومین محموله 
محصولات کشاورزی به تعداد ۱4 کانتینر 
یخچالی از طریق بندر مرسین ترکیه وارد 
کشور و به منطقه ویژه اقتصادی کاوه منتقل 

شد.
این کانتینرها که از انواع اروپایی هستند، در 
بازگشت نیز محصولات کشاورزی ایران را 
به ترکیه خواهند برد.گفتنی ست با برنامه 
ریزی های صورت گرفته میان راه آهن ایران 

و ترکیه برای حمل این محموله ها و گسترش صنعت ریلی میان دو کشور، وظیفه حمل این محموله ها بر عهده 
شرکت رسان ریل از شرکت های تابعه موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن قرار گرفته است.

 وزیر راه و شهرسازی: 
واگن غیراستاندارد و غیرقابل تحمل در سال 

۱۴۰۰ نخواهیم داشت

مدیرعامل راه آهن:  با  ۱۲۵ میلیارد تومان 
سرمایه گذاری ۵۶ دستگاه ناوگان ریلی 

وارد شبکه ریلی کشور شد

 حمل ریلی محمولات کانتینری
 از اروپا به ایران

 مدیرعامل موسسه صندوق پس انداز کارکنان از چگونگی پرداخت وام 50 میلیون تومانی می گوید؛

  از افزایش ۲3۰ درصدي مبلغ وام تا اولویت بندی 
کارکنان براساس کمترین میزان حقوق دریافتی 

 مجتبی شیواپور، مدیرعامل موسســه صندوق پس انداز کارکنان 
راه آهن در گفت و گو با روابط عمومی موسســه صندوق پس انداز 
کارکنان راه آهن گفت: يكي از اهداف تعريف شده در اساسنامه و به 
تعبیری هدف اصلی از تشكيل صندوق، رفع نيازهاي ضروري اعضاء 
است. او افزود: البته در این راســتا و در جهت انجام اینگونه امور در 
طول ساليان گذشته، علیرغم استمرار فعالیت ها، شدت و ضعف هم 
وجود داشته است.  مدیرعامل موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه 
آهن ادامه داد: در مدت زمان حضور اینجانب در این مجموعه سعی 
شد تا با بهره گیری از امكانات مالي موسسه، رفع نيازهاي ضروري 
اعضاء مورد توجه قرار گیرد. از طرف دیگر، پيام هايی هم كه از کانال 
های مختلف توسط اعضاء مي رسيد مبین این واقعیت بود که ایشان 
بيشتر به دنبال رفع نيازهاي معيشتي بوده و در همین جهت دریافت 

وام های متنوع و مختلف را بیشتر مي پسندند.
مدیرعامل موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن افزود: جلب 
رضايت و ایجاد انگیزه در اعضــاء صندوق به عنوان بخش مهمی از 
ارکان مختلف شرکت راه آهن نيز امری ضروري است و با توجه به 
وظيفه محوله در اساسنامه موسسه جهت رفع نيازهاي اقتصادي 
و معيشتي و ارائه خدمات رفاهي به اعضاي زحمت كش شاغل در 
مجموعه  راه آهن، ايده پرداخت وام با استفاده حداكثری از توانايي 
مالي موسسه و تلاش براي تامين منابع مورد نیاز از سایر مراکز مالی، 
جهت پرداخت به تمامي اعضا در كمترين زمان ممكن، برنامه ريزي 

و كليد خورد . 

شیواپور ادامه داد: به رغم وضعيت جاري اقتصادي و اهدافي كه براي 
سرمايه گذاري جهت حفظ ارزش اندوخته اعضاء متصور شده بوديم 
با برگزاري جلسات متعدد تخصصي و كارشناسي، به اين جمع بندي 
رسيديم كه  مبلغ وام را كه حدود پنج ماه قبل ۵۰ درصد) از يكصد 
ميليون ريال به يكصد و پنجاه ميليــون ريال( افزايش یافته بود، با 
رشد حدود ۲۳۰ درصدي به پانصد ميليون ريال رسانده و با كارمزد 

4 درصد در اختیار اعضاء قرار دهیم.
او تاکید کرد: این امر از آن جایی حائز اهمیت است که معتقد هستيم 
اعضاء باید از وام ارزان بهره مند شــوند. موضوع پرداخت وام و رفع 
نيازهاي ضروري کارکنان آنقدر مهم بود كــه مدیرعامل و اعضاء 
هيات مديره محترم شركت راه آهن به جد پيگير اجرايي شدن اين 

پيشنهاد بودند و جلسات متعددی نيز در این زمینه برگزار کردند.

این مقام مسئول افزود: بنابراين تسريع درمحقق شدن و تلاش براي 
انجام آن در سر لوحه كارها قرار گرفت. در اين ارتباط، جهت تامين 
حداكثري منابع مالی، با بانك قرض الحســنه مهر ايران و صندوق 
كارآفريني اميد جلسات متعدد كارشناسي و تخصصي برگزار شد و 
نهايتا پس از رایزنی های فراوان، دو تفاهم نامه جهت پرداخت وام از 

منابع تركيبي موسسه و آنان  به امضا رسید.
او یادآورد شد: البته موضوع دیگری که در این جلسات بر روی آن 
تاکید وجود داشــت این بود که الویت بندی این وام ها به گونه ای 
باشد که همکارانی که کمترین میزان دریافتی از حقوق را دارند، در 

اولویت و در ابتدای لیست قرار گیرند.
شــیواپور در ادامه با بیان اینکه تمامي تلاشــها جهت تسريع در 
پرداخت وام ها اســت بیان کرد: در خصوص اقدامات و تصميمات 
ماخوذه در پرداخت  وام به اعضاي صنــدوق، در فاز اول تصميم بر 
پرداخت وام  به تعداد ۲84۰ نفر از طريق دو سازمان فوق الذكر بوده 
كه تلاش هاي همكاران من در مجموعه صندوق طي  یک ماه  اخير 
منجر به پرداخت وام برای تعداد بیش از دو هزار نفر و  مبلغ بالغ بر 
74 میلیارد تومان شده است. تمامي تلاش موسسه بر اين است که 
انشاء الله تا قبل از پايان سال مالي موسسه )پايان خرداد ماه ۱۳99( 
الباقي نیز از اين وام بهره مند شوند. همچنین برای سال مالي آینده، 
با تامين منابع بيشتر و مساعدتهاي لازم و تلاش مجموعه موسسه، 
استارت براي پرداخت وام به الباقي اعضاي محترم زده شده تا تمامي 

اعضاء در مدتی كوتاه اين وام را دريافت کنند.  

 ماهنامه موسسه 
 صندوق  پس انداز
 کارکنان راه آهن  ج . ا.ا

 خرداد   99
شماره 7

 برنامه های شرکت خط و ابنیه فلق برای افزایش
10 درصدی نگهداری از خطوط ریلی 

مرتضی علیزاده، مدیرعامل شرکت خط و ابنیه فلق در گفت و گو با 
روابط عمومی موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن درباره سهم 
این شرکت از حوزه تعمیر و نگهداری خطوط راه آهن گفت: خطوط 
راه آهن در کشور حدود ۱7 هزار کیلومتر خط معادل می شود که 
شرکت خط و ابنیه فلق نزدیک به ۱ هزارو ۱۰۰ کیلومتر از این خطوط 
را تعمیر و نگهداری می کند که این میزان از نگهداری خطوط نزدیک 

به 7 درصد از کل خطوط راه آهن را شامل می شود.
او اضافه کرد: با برنامه ریزی هایی که در این بخش انجام داده ایم، بنا 
داریم تا توسعه نگهداری خطوط ریلی در شرکت را از یک ناحیه به 

حداقل دو ناحیه یعنی حدود ۱۰ درصد افزایش دهیم.
علی زاده ادامه داد: شرکت هایی که در زمینه تعمیر و نگهداری خطوط 
راه آهن فعالیت دارند محدود به حدود 7 شرکت هستند. با توجه به 
اینکه فعالیت در این حوزه نیاز به تخصص های فنی در زمینه خطوط 
ریلی را دارد، شرکت های زیادی در این حوزه وارد نشده اند. پیشرفت 
در این حوزه نیاز به تجهیزات و ماشین آلات تخصصی در حوزه تعمیر 
و نگهداری دارد. این موضوع علاوه بر بالا بردن خدمات جهت کیفی 

سازی خطوط، نیاز به نیروی انسانی را هم کاهش می دهد.
علیزاده در ادامه به وجود تحریم ها و جلوگیری از ورود ماشین آلات 
مخصوص حوزه نگهداری خطوط اشاره کرد و گفت: با جرثقیل ریلی 
که سال گذشته در شرکت خط و ابنیه فلق خریداری شد، در میزان 
خدمات ارائه شده، پیشرفت بسیار زیادی را شاهد بودیم. مکانیزه 
کردن امکانات از اصلی ترین اهداف تبیین شده خط و ابنیه فلق است.

مدیرعامل شرکت خط و ابنیه فلق با بیان اینکه سهم خط و ابنیه فلق 
از بازسازی و نوسازی خطوط راه آهن طی دو سال گذشته قابل توجه 
است، افزود: با توجه به کاهش بودجه عمرانی در بیشتر بخش های 
مختلف کشور، موضوع نوسازی خطوط ریلی هم به طبع محدود 
شد. اما با همه این موضوعات، سال گذشته و تا امروز نزدیک به ۱6 
کیلومتر از خطوط ریلی کشور توسط شرکت خط و ابنیه فلق در حال 
نوسازی است که از این میزان 7 کیلومتر در سال گذشته افتتاح شده 
و باقی مانده آن ان شاالله در سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.

او تاکید کرد: یکی دیگر از برنامه های ما برای آینده این اســت که 
با توجه به پتانسیل و تجربیاتمان در بازسازی و بهسازی خطوط، 
سهم خود را در این حوزه وهم چنین احداث خطوط ریلی در کشور 

افزایش دهیم. 
علی زاده گفت: نسبت به سال گذشته ۳۰ درصد حجم عملیات در 
موضوع نوسازی خطوط در شرکت بالاتر رفته که امیدوار هستیم در 
سال جاری و سال آینده این میزان باز هم افزایش خوب و مناسب 

پیدا کند.  
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افتتاح مجتمع اداری شرکت های حمل و نقل ریلی 
اسکله شهید رجایی تا ابتدای تابستان

 پروژه ساختمانی مجتمع اداری شرکت های حمل و 
نقل ریلی اسکله شهید رجایی در ابتدای تابستان سال 

جاری افتتاح خواهد شد.
مهدی عظیمی مدیر پروژه مجتمع اداری شرکت های 
حمل و نقل ریلی اسکله شهید رجایی در گفت و گو با 
روابط عمومی موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه 
آهن درباره اهداف احداث این پروژه گفت: شرکت های 
ریلی فعال در کشــور برای حضور متمرکز در بندر 
شهید رجایی و توفیق بیشتر در بازاریابی و جذب بازار 
در حوزه بارهای ریلی و ترکیبی، در یک اقدام مشترک 
تصمیم به احداث یک ساختمان در این بندر گرفتند.

او در ادامه با بیان اینکه شرکت ترکیب حمل و نقل، 
عملیات ساخت این مجتمع اداری را بر عهده دارد، 
بیان کرد: شرکت ترکیب حمل و نقل به نمایندگی 8 
شرکت حمل و نقل بزرگ ریلی و به عنوان معتمد آنها 

کار ساخت را بر عهده گرفته است.
مدیر پروژه ساختمان ریلی بندر شهید رجایی افزود: 
این پروژه از مهرماه ســال ۱۳97 در اسکله شهید 
رجایی بندرعباس آغاز  شده و تا کنون با پیشرفت 
فیزیکی بالای 9۰درصد، انتظــار می رود این پروژه 
ساختمانی به یاری خداوند زودتر از موعد مقرر در 

ابتدای تابستان سال ۱۳99 به بهره برداری برسد.
او در ادامه با بیان اینکه تحقق اهداف سند چشم انداز 
بیست ساله جمهوری اسلامی و دستیابی به جایگاه 
اول اقتصادی در منطقه مستلزم بهره گیری مطلوب از 
توان و ظرفیت های بالقوه بخش های مختلف در کشور 
است، بیان کرد: در این میان صنعت حمل و نقل، علی 
الخصوص حمل و نقل ریلی یکی از ارکان توسعه پایدار 
و توسعه تجارت داخلی و بین المللی از جایگاه ویژه ای 

در برنامه ریزی ها برخوردار است.

عظیمی یادآور شد: از ســوی دیگر صنعت حمل و 
نقل زمانی قابلیت کمک به رشــد اقتصاد کشور را 
خواهد داشــت که خود کارآمد، ایمن، یک پارچه، 
قابل اطمینان و رقابت پذیر بوده و تمامی اجزای آن 
به صورت هماهنگ با یکدیگر عمل کند. در همین 
راستا شرکت های بزرگ حمل و نقل ریلی این تصمیم 
را گرفتند که یک ســاختمان مشترک جهت دفتر 
در اسکله شهید رجایی با سرمایه گذاری شرکت ها 

احداث کنند.

او در ادامه درباره موقعیت طرح مجتمع اداری شرکت 
های حمل و نقلی در بندر شهید رجایی گفت: محوطه 
ساختمان اداری شــرکت های حمل و نقل ریلی با 
موقعیتی استراتژیک، مشرف به پایانه حمل و نقل 

ریلی بندر شهید رجائی قرار گرفته است.
عظیمی در ادامه به برخی مشخصات فنی این پروژه 
اشاره کرد و افزود: این مجتمع در سه طبقه و مجموعا 
8 واحد اداری به همراه ۱۰ پارکینگ و به مساحت 

۱۲۳۲.4۰ متر مربع زیربنا احداث خواهد شد.
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وزیر راه و شهرسازی با اشاره به هدفگذاری 
تولید ۲ هزار دستگاه ناوگان ریلی در سال 
جاری گفت:  در سال ۱4۰۰ ناوگان غیر 
استاندارد و غیرقابل تحمل در شبکه ریلی 
نخواهیم داشت.به گزارش روابط عمومی 
موسســه صندوق پس انداز کارکنان راه 
آهن جمهوری اســلامی ایران به نقل از 
خبرگزاری فارس، محمد اسلامی امروز در حاشیه مراسم بهره برداری از 
88 دستگاه انواع ناوگان ریلی اظهار داشت: در سال گذشته که سال رونق 
تولید بود موفق شدیم 788 دستگاه انواع ناوگان ریلی به شبکه اضافه کنیم 
و امسال هم در سال جهش تولید این هدفگذاری نه بر اساس یک حرکت 
عادی و طبیعی، بلکه باید با روش های متفاوت انجام شده و کار به سرعت 
پیش رود و بروکراســی اداری کاهش یابد.وزیر راه و شهرسازی اظهار 
داشت: امروز تبصره ۱8 روان شده است و برای پشتیبانی از قراردادها قابل 
استفاده است.وزیر راه و شهرسازی گفت: عناصر اجرایی شرکت های 
حمل و نقلی و شرکت های تولیدکننده باید به صورت متفاوت اقدامات را 
انجام دهند و ضروری است توجه کنند تا هدف ورود ۲ هزار دستگاه انواع 
ناوگان به شبکه ریلی امسال محقق شود.اسلامی اضافه کرد: در سال 
۱4۰۰ ما دیگر در راه آهن نباید شاهد وجود واگن های غیراستاندارد و 
غیرقابل تحمل باشیم و اقدام به نوسازی و بازسازی باید در همه ارکان 
راه آهن انجام شود و این نهضت ادامه یابد.وزیر راه وشهرسازی افزود: ایجاد 
قابلیت سیر با سرعت مطمئنه هدف دیگر ما است، ایمنی باید افزایش یابد 
و رسیدن قطار به مراکز بار با حداکثر ظرفیت دنبال شود. وی بیان کرد: 
 امیدواریم بــا احداث خطــوط دوم ریلی، خطوط فرعــی و همکاری 
سرمایه گذاران در حوزه اتصال مراکز بار و کارخانجات به شبکه ریلی شاهد 
رونق هر چه بیشتر این مدل حمل و نقلی باشیم.وی گفت: شرکت های 
ریلی برای اولین بار در چند سال گذشته، سهم ریل از حمل غلات را تجربه 
و احیا کردند و امیدواریم سهم ریل از بار افزایش یابد. وزیر راه و شهرسازی 
تأکید کرد:  احداث خطوط دوم ریلی، خطــوط فرعی و پذیرش بار در 

راه آهن، اقتصاد راه آهن و شرکت های ریلی را شکوفا می کند.

مدیرعامل راه آهن: 
با  ۱۲۵ میلیارد تومان سرمایه گذاری 
۵۶ دستگاه ناوگان ریلی وارد شبکه 

ریلی کشور شد

مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: افتخار می کنیم که در 
نخستین ماه سال جهش تولید با ۱۲۵ میلیارد تومان سرمایه گذاری ۵6 
دستگاه انواع واگن و لکوموتیو وارد شبکه ریلی کشور شدند.   به گزارش روابط 
عمومی موسســه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن، سعید رسولی روز 
چهارشنبه در مراســم بهره برداری از ۵6 دســتگاه ناوگان ریلی افزود: با 
برنامه ریزی انجام شده افزایش سهم حمل و نقل ریلی در جابه جایی بار در 
کشور مورد توجه جدی قرار گرفته به طوری که امسال تاکنون ۵.۱ میلیون 
تن بار با شبکه ریلی در کشور جابجا شده که در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشــته 4 درصد در تناژ و ۱6 درصد در تن کیلومتر شاهد افزایش این 
جابجایی هستیم. معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: پیش از این به طور 
متوسط ماهیانه چهار میلیون تن بار توسط ناوگان ریلی در کشور جابجا می 
شــد، اما هم اکنون به بیش از ۵.۱ میلیــون تــن در روز افزایش یافته 
است. مدیرعامل راه آهن اظهار داشت: خوشبختانه با تلاش همه شرکت های 
حمل و نقل امسال رکورد حمل بار با ۱۳۵ میلیون تن کیلومتر با ناوگان ریلی 
در یک روز شکسته شد و این نوید بخش خوبی در سال جهش تولید است.

رسولی در ادامه از رشــد ۱۵۱ درصدی سهم ناوگان حمل و نقل ریلی در 
صادرات و واردات کالا در کشور خبر داد و گفت: در فروردین ماه سال جاری 
نیز ۱6۰ هزار تن بار جدید برای حمل در خطوط ریلی کشور اضافه شده 
است. معاون وزیر راه و شهرسازی در خبر دیگری از خودکفایی صنعت حمل 
و نقل ریلی کشور در تولید چرخ مونوبلوگ قطار خبر داد و افزود: با حمایت 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران طی ۱۵ روز آینده هشت چرخ تولیدی زیر 
واگن قطار تست می شوند تا پس از انجام فرایند های مورد نیاز تولید آن در 
کشور آغاز شود و این باعث قطع وابستگی ما به خارج خواهد شد. رسولی بیان 
کرد: خوشبختانه امسال حمل و نقل حمل و نقل گندم با ناوگان ریلی هشت 
درصد افزایش یافته و پس از ۱۵ سال برای نخستین بار در کشور کالاهای 
اساسی مستقیماً از کشــتی به قطار بارگیری می شوند و این می تواند در 
افزایش سهم حمل و نقل ریلی کشور در جابجایی بار نقش مهمی را ایفا کند.

شایان ذکر است، در ســال جهش تولید با حضور وزیر راه و شهرسازی و 
مدیرعامل راه آهن جمهوری اســلامی ایران، ۵6 دستگاه ناوگان ریلی ) 
لکوموتیو، واگن باری و مسافری( به بهره برداری رسید.برای تولید این تعداد 
ناوگان ریلی در شرکت های داخلی، بیش از ۱۲۵ میلیارد تومان 6 شرکت 
حمل و نقل ریلی سرمایه گذاری کرده اند.در سالی که از سوی مقام معظم 
رهبری به عنوان سال جهش تولید نامگذاری شده ۱۰۰ درصد این ناوگان 
ریلی در فروردین ماه سال جاری در شرکتهای داخلی تولید شده که در 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، ۱4۳ درصد رشد نشان می دهد. در 
فروردین ماه سال جاری در مجموع ۵۰ دستگاه واگن باری، ۲ دستگاه واگن 
مسافری، ۲ دستگاه لکوموتیو در 4 شرکت داخلی تولید شد و ۲ دستگاه 

لکوموتیو نیز پس از بازسازی کامل وارد شبکه ریلی کشور شدند.

وزیر راه و شهرسازی:
واگن غیراستاندارد و غیرقابل تحمل 

در سال ۱۴۰۰ نخواهیم داشت

خبر

 با تلاش مهندسین و تکنسین های شرکت راه آهن کشش، لکوموتیو 
حادثه دیده پس از 64 روز به خط سیر بازگشت. شکراله سلمانی 
معاون مهندسی، فنی و برنامه ریزی شــرکت راه آهن در گفت و 
گو با روابط عمومی موسســه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن 
با اعلام این خبر گفت: اواسط اســفندماه سال گذشته لکوموتیو 
۳۰۰9 هنگام ســیر در بلا7ک جنت آباد به اضطراری ۲۲ دچار 
 ســانحه و حریق و میزان خســارت حدودا ۵۰% برآورد شده بود.

او ادامــه داد: بــا مذاکــرات اولیــه جهــت بازســازی ایــن 
لکوموتیــو در شــرکت راه آهــن کشــش، پــس از ورود بــه 
کارخانجــات تعمیــرات لکوموتیــو ســیرجان، بلافاصلــه 
 عملیات بازســازی با تشــکیل تیم های تعمیراتی، آغاز شــد.

ســلمانی اضافه کرد: پس از بررســی های فنی تیم تعمیرات، با 
هدف کاهش مــدت توقف این لکوموتیو و جلوگیــری از افزایش 
خســارت ناشــی از بهره برداری نکــردن از آن، بلوکــه موتور 
 ســانحه دیده دمونتاژ و بلوکه موتور دیگری روی آن مونتاژ شد.

معاون مهندسی، فنی و برنامه ریزی شرکت راه آهن گفت: در نهایت  
با تلاش مهندسین و تکنسین های مجرب شرکت راه آهن کشش 
در کارخانجات سیرجان پس از 64 روز لکوموتیو سانحه دیده مجددآ 

به سیر اعزام شد.

  مدیرعامل شرکت گسترش صنایع ریلی ایران منصوب شد.به گزارش 
روابط عمومی موسســه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن، با صدور 
حکمی از سوی مدیرعامل موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن، 
مدیرعامل شرکت گسترش صنایع ریلی ایران منصوب شد.طی این  حکم، 
مجتبی شیواپور، کوروش وثیق مهر را به عنوان مدیرعامل شرکت صنایع 
ریلی ایران منصوب کردگفتنی است وثیق مهر، پیش از این سمت های 
مدیر کارخانه ایریکو ومعاونت اجرایی واگن پارس را بر عهده داشته است.

همچنین شیواپور با اهدا یک لوح تقدیر از زحمات سید کاظم طاهرزاده 
مدیرعامل سابق شرکت صنایع ریلی ایران تجلیل کرد.

 بازسازی لکوموتیو توسط مهندسان
 راه آهن کشش در کوتاه ترین زمان ممکن

عباداله فروزش، مدیر عامل شرکت راه آهن حمل و نقل در 
گفت و گو با روابط عمومی موسسه صندوق پس انداز کارکنان 
راه آهن با بیــان اینکه راه آهن حمل و نقــل به عنوان اولین 
شرکت خصوصی ریلی از ســوی موسسه صندوق پس انداز 
کارکنان راه آهن ج.ا.ا و با سرمایه اولیه۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال در 
سال ۱۳7۲ با ارائه خدمات باری و مسافری تشکیل شده است 
گفت: استراتژی اولیه شرکت، حضور پرقدرت در بازار خرده بار 
و جذب حداکثری بارهای عمده و همچنین حضور در بازارهای 
داخلی و بین المللی بود. بر همین اساس با انجام تحقیقات بازار 
در بخش خرده بار، سیستم مویرگی انتخاب و حمل درب به 
درب)ترکیبی( نیز راه اندازی شد . در بخش مسافری نیز  با ارائه 
خدمات راهبری با کیفیت، بازسازی واگنهای مسافری این 
شرکت بعنوان خادم برتر از سوی متولیان امر انتخاب شد و با 
خرید واگن مسافری و راه اندازی قطار پرستو، این فعالیت ها 
ادامه یافت. لیکن با تجمیع شرکت های مسافری و سیاستهای 
راه آهن، فعالیت شرکت به سمت توسعه حمل بار و حضور هر 

چه قدرت مند تر در این بخش معطوف و متمرکز شد.
فروزش ادامه داد: در بخش حمل و نقل داخلی بار با توجه به 
مزیت های بسیار و مقرون به صرفه بودن حمل ریلی نسبت به 
سایر شقوق حمل، رویکرد اجاره به شرط تملیک واگن های 
باری و مخزندار راه آهن ج.ا.ا اجرایی شد و برای حضور در عرصه 
بین الملل و استفاده از مزایای حمل و نقل ترکیبی و چند وجهی 
 FIATA هم با عضویت در انجمن بین المللی فواردرهای جهان
، مجوزهای حمل  جاده ای، دریایی و هوایی و همچنین مجوز 
صدور بارنامه بین المللی برابر تعرفه های SMGS  و TAE اخذ 
شد.  او در ادامه یادآور شد: با ایجاد کنسرسیومی متشکل از 
کشورهای آسیای میانه و علی الخصوص شرکت کازتمیرترانس 
قزاقستان و مزیت انحصاری استفاده از 64۰۰۰ دستگاه واگن 
این شرکت و بهرمندی از سایر مزایای شرکای خارجی و بهره 
برداری از پایانه های نیک پسندی، بندرعباس و امیرآباد و ارائه 
خدمات با کیفیت به مشتریان این حوزه به توفیقات بسیار 
خوبی دست یافتیم و به لطف خدا برای چندین سال متوالی 
رتبه اول ترانزیت ریلی در بین شرکت های حمل ریلی بین 

المللی را کسب کردیم.
فروزش گفت؛ در حوزه حمل داخلی نیز با توجه به ضرورت 

بازار و پتانسیل های موجود ،شرکت راه آهن 
حمل و نقل حمل مواد معدنی را با شرکت 
های فولادی مطرح آغاز نمــود و به یاری 
خداوند به سبب ارائه خدمات مناسب و با 
کیفیت به ایشان، بارها مورد تقدیر و تشکر 
قرار گرفت.در ادامه این مسیر و با هدف بهبود 
و ارتقاء عملکرد بخش ریلی کشور، مشارکت 
با تولیدکننــدگان و همکاری بلند مدت با 
شرکت های معدنی بزرگ در دستور کار قرار 

گرفت که تاسیس شرکت فولاد ریل توس با مالکیت سهام 49 
درصدی آن برای راه آهن حمل و نقل از دست آوردهای این 

استراتژی بوده است.
او افزود: از دیگر فعالیتهای شرکت در حوزه حمل داخلی، ورود 
به حمل میعانات و مشتقات نفتی بود که خرید ناوگان مخزن 
دار و مشارکت مناسب در این بخش نیز سبب شد شرکت ما 
بعنوان یکی از ارگان اصلی این حوزه شناخته شود. تلاش و 
حضور فعال شرکت در این بازار منجر به تاسیس پایانه نفتی 
در بندرعباس شد و توانستیم برای اولین بار محمولات نفتی 
شرکت فراوردهای نفتی ایران را از پایانه بندر امیرآباد جهت 
صادرات به کشورهای حوزه خلیج فارس حمل کنیم. شایان 
ذکر است که این مهم و راه اندازی این پایانه زمینه ساز شد تا 
در ادامه با احداث پل تخلیه مواد معدنی خدمتی متمایز به 
مشتریان دیگری ارائه کرده و حضور شرکت را در بخش دیگری 

از بازار قوت بخشیم.
فروزش در خصوص جایگاه این شرکت در صنعت ریلی و تاکید 
بر این موضوع که برند شدن راحتر از برند ماندن است، گفت: با 
تلاش مستمر همکاران در حوزه حمل و نقل داخلی و با تدوین 
راهبردهای مهندسی شده طی سنوات اخیر و بدست آورد رشد 
حداکثری در میان تمام شرکتهای همکار در سال 98 اکنون  
جایگاه دوم را در میان شرکت های ریلی کسب نمودیم و بر آنیم 
علاوه بر حفظ جایگاه با توسعه ظرفیت حمل و تکمیل برنامه 

های خرید ناوگان به جایگاه برترین شرکت برسیم. 
مدیر عامل راه آهن حمل و نقل در ادامه خرید۲۱ دســتگاه 
لکوموتیو از کشور چین و تاسیس شــرکت راه آهن کشش 
را بعنوان یکی دیگر از اقدامات ویــژه و خاص این مجموعه 

عنوان کرد. 
او در ادامه با اشاره به شرایط فعلی خرده 
بار و برنامه های آتی توسعه در این کسب 
کار گفت: ارائــه خدمات مطلوب و حفظ 
فعالیت انحصاری و توسعه روز افزون این 
بخش جهت افزایش سهم از بازار یکی از 
اهم الویتهاست و بر همین اساس تصمیم 
گرفتیم مدیریت مستقلی برای آن در نظر 
بگیریم و شرکت پیشتاز راه و شهر را متولی 
تخصیصی این بخش تعریف کنیم تا علاوه بر فعالیت در حوزه 
خرده بار و خودرو ، ارائه خدمات مقرون به صرفه به  شرکت های 

باربری جاده ای نیز انشاءا... داشته باشد.
 مدیرعامل راه آهن حمل و نقل در خصوص آینده و افق های 
پیش رو برای این مجموعه گفت: جامعه پویا، اقتصاد پویا می 
طلبد و برای ایجاد رونق اقتصادی نیازمند شناسایی نیازها و 
ایجاد تغییرات لازم  و به موقع می باشیم، ما هم این تغییرات 
را از خودمان آغاز نمودیم و با بلوغ سازمان به تغییر در ساختار 
سازمانی و مشارکت با سایر شرکت ها با استراتژی برد- برد 
دست زدیم. برای مثال با شــروع مجدد تحریم ها مشکلات 
حمل و نقل داخلی هم بیشتر شد. در این راستا بدنبال سرمایه 
گذاری های مشترک با تولیدکنندگان مواد معدنی و نفتی مانند 
شرکت ملی ذوب آهن،فولاد مبارکه و شرکتهای تامین کننده 
مواد اولیه همسایگان و نظائر آن هستیم که الحمدا... به نتایج 

خیلی خوبی هم رسیده ایم.  
در بخش بین الملل نیز با توجه به وضعیت تحریم ها و کمرنگ 
شدن توجیهات اقتصادی ترانزیت کالا برای کشورهای %%% 
با در اختیار داشتن انحصار حمل کانتینر از کشور چین به ایران 
علاوه بر بازاریابی داخلی بدنبال ترانزیت کالای به اروپا از طریق 
ریل ترکیه و نیز صادرات به کشور چین می باشیم. اما رویکرد 
دیگرمان، تقبل مسئولیت ترمینال های ریلی در بنادر، مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی اســت که طی آن تمامی فعالیت های 
زنجیره لجستیک را عهده دار شویم. در این راستا مذاکراتی 
و پیشرفتهای ارزنده ای جهت امضای تفاهم نامه با مسئولین 
منطقه ویژه اقتصادی ســرخس و همچنین مسئولین بندر 

شهیدرجایی انجام داشته ایم.

مدیرعامل شرکت راه آهن حمل و نقل:

برند ماندن سخت تر از برند شدن است

خـبـر

مدیر عامل یک شرکت حمل و نقل ریلی با اعلام خبر موفقیت آمیز بودن حمل آزمایشى 
یک دســتگاه کانتینر از آلمان به تهران از طریق حمل و نقل ریلــى گفت: با انجام این 

آزمایش، پروژه حمل ریلى کالاها از اروپا به ایران، عملا وارد فاز اجرایى خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی موسسه صندوق پس انداز کارکنان راه آهن به نقل از ایرنا، امین 
پوربرخوردارى، مدیرعامل شرکت رسان ریل پارس، با اشاره به اهمیت موضوع لجستیک 
و حمل و نقل در مراودات تجارى بین کشــورها و نیاز کشورمان به یافتن راهى مطمئن 
جهت مبادله کالاها به ویژه در شرایط خاص ناشى از شیوع ویروس کرونا بیان کرد: اگر چه 
مطالعات این اقدام با بازگشت تحریم ها متوقف شده بود اما باتوجه به مشکلات پیش آمده 
براى صنایع و کسب و کارهاى فعال در کشور تصمیم گرفته شد تا با برقرارى ارتباطات 
مثبت با یک شرکت لجستیکى معتبر در اروپا و همچنین یک شرکت بین المللى فعال در 

حمل و نقل ریلى کشور ترکیه، این طرح را عملیاتى کنیم.
او افزود: پس از طی مراحل مطالعاتی و رایزنی های مورد نیاز، وارد فارد اجرایی این طرح 
شــدیم که در حال حاضر یک رام قطار شــامل محمولات کانتینرى از دو مبدأ آلمان و 

اسپانیا به ترکیه رسیده است و به زودى نیز وارد ایران خواهد شد.

پوربرخوردارى  با اشاره به رایزنی های صورت گرفته با راه آهن ایران و مأموریت شرکت 
رسان ریل پارس در این زمینه، ابراز امیدوارى کرد: با برنامه ریزى هاى انجام شده حمل 
محمولات صادراتى به مقاصد اروپایى به صورت ریلى نیز عملیاتى شده و این روند پس 

از عادى شدن و مهار شدن ویروس کرونا، شرایط توسعه یابد.

در راستای افزایش تعاملات بین المللی صورت می گیرد
حمل ریلی محمولات کانتینری از اروپا به ایران

 مدیر بازرگانی شرکت ترکیب حمل و نقل از شروع مجدد حمل ریل های راه آهن به میزان ۱۲ 
هزار تن خبر داد.سجاد اسلامی، مدیر بازرگانی شرکت ترکیب حمل و نقل در گفت و گو با روابط 
عمومی صندوق پس انداز کارکنان راه آهن، با بیان اینکه این شرکت بعنوان بازوی پرتوان راه 
آهن نقش پررنگی  در ساخت و توسعه خطوط ریلی داشته است، گفت: در دو سال گذشته برای 
معاونت ساخت و توسعه شبکه و تدارکات راه آهن با همکاری معاونت بازرگانی و سیر و حرکت 
راه آهن و اداره کل تدارکات راه آهن هرمزگان به ترتیب 4۳ هزارتن و به میزان ۵۰ میلیون تن 
کیلومتر و بیش از 8۰ هزار تن و نزدیک به 9۰ میلیون تن کیلومتر بار توسط شرکت ترکیب 

حمل و نقل به مقاصد مختلف کشور حمل شده است.
او در ادامه با تاکید بر اینکه ریل های حمل شده جهت بهسازی و توسعه خطوط در سراسر کشور 
مورد استفاده قرار خواهد گرفت ادامه داد: ریل هایی که توسط شرکت ترکیب حمل و نقل برای 
راه آهن حمل شده است، همچنین در خطوط جدیدالتاسیس در سراسر کشور مورد استفاده 

قرار خواهد گرفت.
مدیر بازرگانی شرکت ترکیب حمل و نقل در تشریح اهمیت توسعه خطوط ریلی بیان کرد: با 
توجه به اثرات مخرب گازهای گلخانه ای و مشکلات محیطی ناشی از انتشار این آلاینده  ها و 
همچنین تجدید ناپذیری سوخت های فسیلی، کاهش استفاده از این منبع انرژی حائز اهمیت 
ویژه  ای است. در این میان راه آهن به  عنوان یک مکانیسم بسیار کارآمد در زمینه حمل و نقل 
برون شهری در کشورهای توسعه یافته و بسیاری از کشورهای در حال توسعه شناخته شده و 
از آن استفاده می شود.او افزود: درجهان امروز، حمل و نقل ریلی از جمله بخش های زیربنایی 

اقتصاد است که فرآیند توسعه اقتصادی را تحت تاثیر قرارداده و اساس مبادلات بازرگانی و کلید 
توسعه اقتصادی و اجتماعی است.

اسلامی در ادامه با تاکید براینکه حمل و نقل واسطه میان فعالیت های کشاورزی، صنعتی، 
بازرگانی و خدماتی در سطح ملی و بین المللی است اضافه کرد: قطعا بین کارآیی در بخش حمل 

و نقل و کارآیی عمومی اقتصاد و رشد اقتصادی، رابطه ای مستقیم وجود دارد .
او ادامه داد: مطالعات بین المللی نشان داده که سرمایه گذاری در حمل ونقل ریلی موجب 
افزایش رشد اقتصادی شده و با افزودن بر بازدهی اجتماعی در سرمایه گذاری های خصوصی 

موجبات سرمایه گذاری درزیرساخت های حمل و نقل را فراهم آورده است.

ترکیب حمل و نقل بازوی توانمند راه آهن

طی حکمی از سوی مهندس شیواپور صورت گرفت
  انتصاب مدیرعامل 

شرکت گسترش صنایع ریلی ایران

معرفی شرکت

شــرکت ترکیب حمل و نقل با 6۱۱ واگــن لبه کوتاه 
و مسطح یکی از شــركت های تابعه موسسه صندوق 
پس انداز کارکنان راه آهن است كه درسال 74 تاسیس 
شده و کلیه خدمات حمل و نقل بار داخلی و ترانزیتی را 
به صورت چند وجهی از بنادر، باراندازها و مراکز تولیدی 
را انجام می دهد.همچنین در کنار این ماموریت، شرکت 
ترکیب حمل و نقل در زمينه خدمات فورواردری فعال 
است. شرکت ترکیب حمل و نقل با 7۱۵ واگن لبه بلند 
و مسطح موفق شد در سال ۱۳98 تعداد 7۵ دستگاه 
واگن لبه کوتاه ساخت داخل را به ناوگان ریلی کشور 
اضافه کند و اکنون به عنــوان بزرگترین حمل کننده 

فولاد صادراتی کشور شناخته می شود.


